



GUVERNUL REPUBLICII MOLDOVA

HOTĂRÂRE nr. _____

din _____
Chișinău

Cu privire la modificarea unor hotărâri ale Guvernului (indexarea burselor pentru elevi și studenți)

În temeiul art. 136 alin. (1) lit. c) din Codul educației al Republicii Moldova nr. 152/2014 (Monitorul Oficial al Republicii Moldova, 2014, nr.319-324, art.634), Guvernul HOTĂRĂȘTE:

1. Anexa la Hotărârea Guvernului nr. 467/2006 „Cu privire la acordarea burselor elevilor talentați din liceele-internat republicane cu profil arte și elevilor talentați din clasele IV-IX ai Colegiului Național de Coregrafie” (Monitorul Oficial al Republicii Moldova, 2006, nr.70-72, art.498) va avea următorul cuprins:

„Anexă

la Hotărârea Guvernului nr. 467/2006

Cuantumurile burselor de performanță și speciale pentru elevii talentați din liceele-internat republicane cu profil arte și elevii talentați din clasele IV-IX ai Colegiului Național de Coregrafie

Nr. crt.	Categoriile de burse	Cuantumul bursei lunare, lei:		
		clasele II-IV	clasele V-IX	clasele X-XII
Burse de performanță				
1.	Categoria I	530	770	985
2.	Categoria a II-a	x	655	825
3.	Categoria a III-a	x	x	745
Burse speciale				
	Bursa specială	770”		

2. Hotărârea Guvernului nr. 1009/2006 „Cu privire la cuantumurile burselor, soldele lunare, altor forme de ajutoare sociale pentru studenții din instituțiile de învățământ superior, elevii din instituțiile de învățământ profesional tehnic postsecundar și postsecundar nonterțiar, profesional tehnic secundar și persoanele care studiază în învățământul postuniversitar” (Monitorul Oficial al Republicii Moldova, 2006, nr.142-145, art.1092), se modifică după cum urmează:

1) la anexa nr. 1:

a) primul tabel va avea următorul cuprins:

„Cuantumurile burselor de studii pentru studenții din învățământul superior (ciclul I, ciclul II, studii integrate, învățământ medical și farmaceutic), elevii din instituțiile de învățământ profesional tehnic postsecundar și postsecundar nonterțiar

Nr. crt.	Categoriile de burse	Cuantumul bursei lunare (lei)	
		în învățământul superior (ciclul I și ciclul II, inclusiv studiile integrate)	în învățământul profesional tehnic postsecundar și postsecundar nonterțiar
I.	Bursa pentru studenții din învățământul superior (ciclul I, ciclul II, studii integrate) și pentru elevii din învățământul profesional tehnic postsecundar și postsecundar nonterțiar		
1.	Categoria I	1295	1015
2.	Categoria II	1105	855
3.	Categoria III	1015	780
II.	Bursa socială	685	600
III.	Ciclul II	1390”	

b) Pct. 2 al Notei de la primul tabel va avea următorul cuprins:

„2. Se stabilește:

1) în învățământul superior, mărimea bursei studenților anilor terminali și a tuturor studenților de la specialitățile din agricultură și medicină depășește mărimea bursei stabilită cu 20 la sută, după cum urmează:

I categorie – 1555 lei;

II categorie – 1330 lei;

III categorie – 1215 lei;

2) în învățământul superior, mărimea bursei studenților de la specialitățile din domeniul Educație după cum urmează:

categoria I - 3110 lei;

categoria II - 2660 lei;

categoria III - 2430 lei;

3) în învățământul profesional tehnic postsecundar și postsecundar nonterțiar, mărimea bursei studenților anilor terminali și a tuturor elevilor de la specialitățile

pedagogice, din agricultură și medicină depășește mărimea bursei stabilită cu 20 la sută, după cum urmează:

I categorie – 1220 lei;

II categorie – 1030 lei;

III categorie – 940 lei;

4) în învățământul superior, mărimea bursei pentru studenții anilor terminali cu profil agricol și medical, depășește mărimea bursei stabilită cu 40 la sută, după cum urmează:

I categorie – 1810 lei;

II categorie – 1550 lei;

III categorie – 1425 lei;

5) în învățământul superior, mărimea bursei pentru studenții din anii terminali de la specialitățile din domeniul *Educației* după cum urmează:

categoria I – 3620 lei;

categoria II – 3100 lei;

categoria III – 2850 lei;

6) în învățământul profesional tehnic postsecundar și postsecundar nonterțiar, mărimea bursei pentru studenții anilor terminali cu profil pedagogic, agricol și medical, depășește mărimea bursei stabilită cu 40 la sută, după cum urmează:

I categorie – 1425 lei;

II categorie – 1200 lei;

III categorie – 1095 lei.”

c) tabelul al doilea va avea următorul cuprins:

**„Burse de studii acordate în învățământul
profesional tehnic secundar**

Categoria bursierilor	Categoriile de burse	Cuquantumul bursei lunare (lei)
Elevii din învățământul profesional tehnic secundar, cu excepția elevilor care își fac studiile în grupele pentru surzi și hipoacuzici	Categoria I	760
	Categoria II	640
	Categoria III	540
Elevii din învățământul profesional tehnic secundar, care își fac studiile în grupele pentru surzi și hipoacuzici		580”

d) tabelul al treilea:

în rândul cu indicele 4 numărul „1625” se substituie cu numărul „1700”;

în rândul cu indicele 5 numărul „1795” se substituie cu numărul „1880”;

în rândul cu indicele 6 numărul „1860” se substituie cu numărul „1950”.

2) tabelul din anexa nr. 1¹ va avea următorul cuprins:

**„Soldele lunare pentru elevii și studenții instituțiilor de învățământ
din domeniul militariei și ordinii publice**

Categoria beneficiarilor soldelor lunare	Cuquantumul soldei lunare, lei
Elevi din instituțiile de învățământ profesional tehnic	420
Studenți din instituțiile de învățământ superior	525”

3) tabelul din anexa nr. 2 va avea următorul cuprins:

**„Cuquanturile burselor de merit pentru studenții din învățământul
superior (ciclul I, ciclul II, studii integrate, învățământul medical și
farmaceutic) și elevii din instituțiile de învățământ profesional
tehnic postsecundar și postsecundar nonterțiar**

Nr. crt.	Categoriile de burse	Cuquantumul bursei lunare (lei)	
		în învățământul superior	în învățământul profesional tehnic postsecundar și postsecundar nonterțiar
1.	Bursa Republicii	4250	
2.	Bursa Președintelui Republicii Moldova	3860	2995
3.	Bursa Guvernului	3540	
4.	Bursa „Gaudeamus”		2575”

3. La data intrării în vigoare a prezentei hotărâri, elevilor/studenților li se va acorda un supliment egal cu diferența dintre bursa stabilită conform prezentei hotărâri și bursa achitată pentru perioada de la 1 ianuarie 2025 până la data intrării în vigoare a prezentei hotărâri.

4. Prezenta hotărâre intră în vigoare la data publicării în Monitorul Oficial al Republicii Moldova.

Prim-ministru

DORIN RECEAN

Contrasemnează:

Ministrul educației și cercetării

Dan PERCIUN

Ministrul finanțelor

Victoria BELOUS